

## Skolebestyrelsesmøde Nordenskov-Næsbjerg Skole

<b>Dato</b>	Mandag den 12. juni 2024 16:45-20.45.		
<b>Sted</b>	Nordenskov Skole – Personalerummet		
<b>Mødeleder</b>	Martin P.		
<b>Referent</b>	Anja		
<b>Deltagere</b>	Lone, Janni, Martin S., Lisbeth, Heidi, Pernille, Martin P., Per, Charlotte, Lisbet L, Rasmus, Gitte, Claus, Anja og Christian, Árni	Afbud Lone, Esben	

Varighed		Indhold	Formål	Baggrund	Bilag
5 min.	1	<b>Godkendelse dagsorden + rammesætning af mødet.</b>  <b>Derudover velkommen til de nyvalgte medlemmer af bestyrelsen.</b>	<i>At få godkendt dagsordenen.</i>		
		<p>Inden godkendelse af dagsordenen blev der bestilt mad 😊  Dagsordenen godkendes.  Janni, nyt bestyrelsesmedlem, blev budt velkommen.  Det bliver italesat, at der ikke bliver talt enkeltsager på møderne, og at der er er tavshedspligt.  Bestyrelsen præsenterer sig for Janni.</p>			
10 min	2	<b>Økonomi jf. årshjulet.</b>	<i>At bestyrelsen får et indblik i den overordnede økonomiske status på afdelingerne.</i>	Aftalt jf. årshjulet.	
		<p>Tidligere har vi haft afdelingerne enkeltvis i forhold til, hvordan den økonomiske situation ser ud. Der har fra bestyrelsens side været et ønske om at se forbruget på de enkelte konti i forhold til budgettet. For Næsbjerg Skole gennemgik Árni budgettet.  Sekretæren på Nordenskov Skole er sygemeldt, så derfor er der ikke på tilsvarende vis udarbejdet en oversigt for Nordenskov matriklen.</p>			

		<p>Christina, sekretær på Næsbjerg, betaler i øjeblikket regninger for Nordenskov. Der har været en negativ lønoverførsel på godt 700.000 kr. fra sidste skoleår, 200.000 kr. af disse bliver indhentet næste år og det sidste de efterfølgende 2-3 år. Der bliver planlagt med to 4. klasser i kommende skoleår – der er 29 elever på årgangen. Rejser en af eleverne fra årgangen, bliver tildelingen til én klasse, skæringsdatoen er d. 5. september.</p>		
15 min	3	<b>Princip for fravær og ekstraordinær frihed på skoledage</b>	<i>Princippet revideres jf. årshjulet.</i>	Det er aftalt, at alle principper revideres hvert andet år.
		<p>Det er muligt at afslå ønsket om ferie. Det blev drøftet hvilken procedure, der skal være i forbindelse med ønsket om fravær. Det er vigtigt, at det fremgår tydeligt, at det er forældrenes ansvar, at deres barn får indhentet det manglende skolearbejde i forbindelse med ferieafholdelse/ekstraordinær frihed. Rasmus foreslår, at der skal være personlig kontakt ved længere fravær. Da der er en del, der ønsker ekstraordinær frihed – vil det være en fhv. tung arbejdsmængde i perioder. Det blev besluttet, at der udarbejdes et dokument, der er tilgængeligt på Aula - som forældrene skal udfylde og ledelsen efterfølgende godkende.</p>		
25 min	4	<b>Princip for undervisningens organisering</b>	<i>Princippet revideres jf. årshjulet.</i>	Det er aftalt, at alle principper revideres hvert andet år.
		<p>Der skal også stå 16 b, 16 d og 16 e.  Der har været en forælderhenvendelse, hvor det er blevet påpeget, at 9. årgang mangler valgfag – der har tidligere været et samarbejde med Ungdomsskolen, som betød, at de timer som eleverne i 9. klasse skulle læse ved Ungdomsskolen blev trukket fra den samlede undervisning. Rent praktisk betød det, at de fik tidligere fri om fredagen. Heidi foreslår, at der i højere grad skal være et fokus på, hvad lokalområdet kan byde ind med – fx fitness i Helle Hallen, et samarbejde med lokale kunstnere eller andet. Der bliver spurgt til, hvordan fravær håndteres – Christian får fraværssrapporter fra Ungdomsskolen. Valgfag er et ekstra fag, der skal udbydes. Man kan fx vælge, om det skal være med et socialt fokus, et fagfagligt fokus eller andet. Der er et krav om mindst 60 timer årligt.</p>		

		<p>Der behøver ikke nødvendigvis stå Ungdomsskolen i principperne, der kan fx i stedet stå andre aktører/interessenter, eller fx samarbejde med andre skoler for at give et bredere udbud.</p> <p>Afslutningsvis: der bliver rettet et fokus på hvilke tilbud, der er lokalt. Her tænkes også Agerbæk ind.</p> <p>Heidi, Per og Árni danner et udvalg, som skal kigge nærmere på valgfagene.</p> <p>Fra forælder side ønskes mere info om valgfag.</p> <p>I forhold til vikardækning bliver der spurgt til, hvorvidt det er uddannede vikarer, der varetager vikartimerne – det er det oftest ikke. Skolerne forsøger, at vikarerne bliver klædt så godt på til opgaven som muligt.</p>			
20 min	5	<p><b>Nyt fra:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Ledelsen NO/NÆ</b></li> <li>• <b>MED</b></li> <li>• <b>Andet/Andre</b></li> </ul>	<p><b>Fast punkt:</b></p> <p><i>Indkommet spørgsmål vedr. organiseringen af valgfag på Nordenskov-Næsbjerg Skole</i></p>	<p>At Skolebestyrelsen orienteres om igangværende og/eller kommende aktiviteter på matriklerne, i MED-udvalget mv.</p>	
		<ul style="list-style-type: none"> <li>• NO:           <p>Der er 3 fuldtidssygemeldte lærere – derudover er sekretæren fuldtidssygemeldt. Det betyder noget for de medarbejdere, der er tilbage. I forhold til de sygemeldte medarbejdere bliver det håndteret ifølge Varde Kommunes sygefraværspolitik.</p> <p>Der bliver spurgt om, hvorvidt der er grænser for hvor mange vikartimer, man kan have i et fag. Det er der ikke tal på – det bliver af ledelsen italesat, at vikarer så vidt muligt bliver klædt på i forhold til det faglige indhold af skolens faste personale.</p> <p>Der bliver spurgt ind til økonomien i den forbindelse – den bliver der holdt øje med.</p> <p>I forhold til legepladsen er der sat afspærringsbånd om det ene legetårn. Sagen er hos Ejendomscentret.</p> <p>Der bliver indkøbt to nye legeredskaber, hvor Elevrådet har været involveret i beslutningsprocessen.</p> <p>Owen Luft er godt i gang med at sætte op. De giver et stort tilskud til skoleudflugten d. 20. juni, der går til Ribe Vikingecenter.</p> </li> </ul>			

		<p>Der er herudover fokus på planlægningen af næste skoleår.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• NÆ: Der er ansat en ny pædagog, Dorthe til taleklassen og SFO, et nyt pædagogstillingsopslag med samtaler tirsdag d. 18. juni fra kl. 14.00. Per deltager indledningsvis, Rasmus efterfølgende. På nuværende tidspunkt er der 20 ansøgninger. ITL bliver ikke til noget for mellemtrinnet, der kommer et hold i overbygningen. Der er fokus på skoleårets planlægning. <p>Der bliver fra næste skoleår kigget ind i ledelsesstrukturen – vi vil gerne i højere grad være et team. Det betyder blandt andet, at Claus fra kommende skoleår bliver leder for indskolingen – det frigiver tid for Árni til andre opgaver fx at være leder for de to sekretærer, have mulighed for at være mere med i personale- og elevsager.</p> <li>• MED: Økonomien blev gennemgået. Retningslinjer for 'sorg og kriser' og 'krænkelser' blev drøftet – sidstnævnte skal tages op igen. Personalemøders indhold og struktur blev drøftet. Den ny ledelsesstruktur blev drøftet – fra medarbejderside blev det italesat, at der skal være en tydelighed omkring, hvem der varetager hvilke opgaver. Mødekadencen og ugedag-placering for møderne i Med-udvalget blev også drøftet.</li> </li></ul> <p>Andre/andet?</p>			
10 min	6	<p><b>Årsberetning fra Skolebestyrelsesformanden</b></p>	<p><i>Jf. årshjulet</i></p>	<p>Formanden kigger tilbage på bestyrelsesarbejdet i indeværende skoleår.</p>	
		<p>Årsberetningen kommer med referatet som bilag efter Martin og Árni har indskrevet kommentarer hertil fra mødet.</p>			
15 min	7	<p><b>Evaluering af seneste års opgaver og arbejde –</b></p>	<p><i>Jf. årshjulet.</i></p>	<p>Bl.a. med udgangspunkt i</p>	

		<b>efterfulgt af en stor TAK for indsatsen til de medlemmer der udtræder af skolebestyrelsen.</b>		formandens beretning, evalueres årets arbejde og opgaver i bestyrelsen.	
		Der bliver sagt tak for indsatsen og engagementet til Rasmus og Martin.			
<b>20 min</b>	<b>8</b>	<b>Evt.</b>	<b>Fast punkt</b>	Alle medlemmer af bestyrelsen kan indsende punkter inden mødet og/eller gøre opmærksom på, at man har et punkt til eventuelt ved mødets indledning.	
		<ul style="list-style-type: none"> <li>- Opdatering på fondssøgning ifm. legeplads på Nordenskov.</li> <li>- Lisbeth og Anja har fastsat et møde</li> <li>- Lisbeth har søgt BJ Fonden om aktivitetskasser til alle årgange – fik desværre afslag Der er gang i en proces i forhold til at låne cvr numre. Martin udtrykker, at Lisbeth gerne må låne cvr nummeret til Udviklingsrådet – Helle Vest.</li> <li>- Det foreslås, at vi fastsætter, hvem der er kontaktfarælder i hvilken klasse på denne side af sommerferien, således at vi kan lægge det på AULA og invitere vedkommende til forældremøderne i august/september. Árni skriver navnene ind i oversigten.</li> <li>- Der første skolebestyrelsesmøde i kommende skoleår bliver d. 14. august.</li> </ul> <p>Janni italesætter, at der er information der i øjeblikket går tabt på grund af sekretærfravær på Nordenskov Skole – Anja prøver at følge op på det.</p> <p>Det er på tale at nedlægge en lukket busrute – det er udsat et år, men vi skal være på forkant.</p>			

**Punkter til næste møde:**

**Til august mødet:**

*Godkendelse og revidering af forretningsorden samt årshjul for kommende år revideres*

*I valgår - Konstituering*

*Møderække for skoleåret – og overblik over hvilke principper der skal revideres.*

*Evt. Høringssvar budget*

*Kontaktforældre i klasserne – dette punkt foreslås dog taget i juni måned fremadrettet.*

*Orientering om trivselsundersøgelser – udsat fra juni måned.*

Underskrift:

---

**Medlemmer i Skolebestyrelsen pr. 1. september 2023:**

- Martin B. Sølbeck - [midtgaardsvej@gmail.com](mailto:midtgaardsvej@gmail.com)
- Heidi K. Olesen – [heidiollesen@hotmail.dk](mailto:heidiollesen@hotmail.dk)
- Lisbeth Hedegaard Madsen – [kragekaergaard@hotmail.com](mailto:kragekaergaard@hotmail.com)
- Pernille Harpøth – [pernille202@hotmail.com](mailto:pernille202@hotmail.com)
- Martin Pedersen – [lykkensbo@adslhome.dk](mailto:lykkensbo@adslhome.dk)
- Rasmus Sømod – [rasmus.somod@gmail.com](mailto:rasmus.somod@gmail.com)
- Per T. Christensen – [perchristensen1990@gmail.com](mailto:perchristensen1990@gmail.com)

**Suppleant:**

- Janni Kjældgaard Frederiksen – [jannikjaeldgaard@hotmail.com](mailto:jannikjaeldgaard@hotmail.com)

**Medarbejderrepræsentanter:**

- Lisbet Larsen – Nordenskov Skole – [lisb0895@vkskoler.dk](mailto:lisb0895@vkskoler.dk)
- Charlotte Hungeberg – Næsbjerg Skole – [char015b@vkskoler.dk](mailto:char015b@vkskoler.dk)

**Fra ledelsen deltager:**

- Anja D. Agerschou – Filialskoleleder Nordenskov Skole – [aagb@varde.dk](mailto:aagb@varde.dk)
- Christian P. G. Bagge – Viceskoleleder Næsbjerg Skole – [cbag@varde.dk](mailto:cbag@varde.dk)
- Gitte Lyhne – Leder af SFO og Juniorklub Nordenskov (Ad hoc) – [gitl@varde.dk](mailto:gitl@varde.dk)
- Claus V. Jensen – Leder af SFO og Juniorklub Næsbjerg (Ad hoc) – [claj@varde.dk](mailto:claj@varde.dk)
- Árni Weihe – Skoleleder Nordenskov-Næsbjerg Skole – [arnw@varde.dk](mailto:arnw@varde.dk)